
Høringssvar fra Udsatterådet - modtaget den 25.04.23. 

“ Udsatterådet tager Tilsynsrapporterne på ældre- og omsorgsområdet i Rødovre, 2022, til 
efterretning. 
 
Vi bemærker, at Medicinhåndtering ikke indgår bortset fra i Hjemmeplejen. Det mener vi er en fejl, 
og ser derfor gerne, at det fremadrettet indgår i Tilsynspapporterne. 
 
Desuden har vi et konkret forslag til ældre- og omsorgsområdet generelt nemlig, at der sættes fokus 
på polyfarmaci. Årsagen er, at vi ved, at mange ældre medborgere får meget medicin og at 
medicinen kan være udskrevet af flere læger det være sig egen læge, speciallæger eller hospital 
uden, at der er et samlet overblik. Konsekvensen, som ikke er ukendt, kan være, at nogle af 
præparaterne ikke er forenelige og at borgernes funktionsniveau af den årsag nedsættes eller at det 
er direkte skadeligt for helbredet. Derfor foreslår vi, at Rødovre Kommune sætter fokus på området. 
Dette kan ske ved, at kommunen selvstændigt eller i samarbejde med andre relevante myndigheder 
med bistand fra en farmaceut tilbyder de omhandlede borgere ( og deres pårørende ) at få deres 
medicin gennemgået, så de ikke udsættes for polyfarmaci. 
 
Os bekendt er et sådant initiativ ikke set i andre kommuner, og det vil hænge fint sammen med 
kommunens generelle velfærdspolitik 
 
Med venlig hilsen 
 
Lars Ahlstrand 
Formand - Rødovre Udsatteråd " 


